
2017D22049 Aan de Voorzitter van de Tweede Kamer der Staten-Generaal 

Den Haag, 27 juli 2017 

Bij brief van 20 april 2017 heeft u mij gevraagd te reageren op een brief 
van Mea Culpa United (MCU) naar aanleiding van de uitzending van 
Zembla over seksueel misbruik in de Rooms Katholieke Kerk (RKK) van 
22 februari 2017. 

In die brief geeft MCU aan dat uit de uitzending van Zembla blijkt dat de 
RKK het advies van de Commissie Deetman om coulant met de klachten-
dossiers om te gaan niet altijd zou hebben opgevolgd. Zo zou er zijn 
getraineerd, feiten zijn verdraaid en klachten zijn ontkend. Ook zouden uit 
bisschoppelijke archieven documenten zijn vernietigd of zijn achterge-
houden. Verder zou met name de beoordelingscommissie van het 
Meldpunt Seksueel Misbruik RKK door voortschrijdend inzicht dossiers 
anders zijn gaan beoordelen waardoor er sprake zou zijn van rechtsonge-
lijkheid. 

In de brief van 7 december 2016 (Kamerstuk 34 550 VI, nr. 89) heeft mijn 
ambtsvoorganger gerefereerd aan de slotmonitorrapportage van de heer 
Deetman, waarin hij verslag heeft gedaan van de wijze waarop de RKK de 
aanbevelingen van de Commissie Deetman heeft opgevolgd. In de 
slotmonitorrapportage wordt aangegeven dat de RKK zich ervan bewust is 
geworden dat erkenning, genoegdoening en hulpverlening jegens 
slachtoffers een publieke functie heeft. Uit de slotmonitorrapportage blijkt 
dat het proces niet altijd soepel is gelopen. De Zembla documentaire 
brengt, evenals de rapporten van de Commissie Deetman en voornoemde 
slotmonitorrapportage, ook indringend in beeld hoe moeilijk het proces 
van het verkrijgen van erkenning, genoegdoening en hulpverlening voor 
de verschillende slachtoffers in de afgelopen periode is geweest en welke 
factoren daarbij een rol hebben gespeeld. 

Dit laat onverlet dat de heer Deetman in de slotmonitorrapportage tot de 
conclusie komt dat de RKK verantwoordelijkheid heeft genomen voor het 
bieden van erkenning, genoegdoening en hulpverlening en dat blijkt dat 
de schadevergoedingsregelingen van de RKK een groot bereik hebben 
gehad. Van de mensen die een klacht hebben ingediend, heeft 98% een 
vorm van erkenning en genoegdoening gekregen. Uit de slotmonitorrap-
portage blijkt niet dat er sprake zou zijn van rechtsongelijkheid in de 
afhandeling van klachten. 

Zoals mijn ambtsvoorganger in voornoemde brief heeft aangegeven zal 
de RKK jaarlijks rapporteren hoe de RKK omgaat met de zogenaamde 
schrijnende gevallen. Hierin zal eveneens worden gerapporteerd over het 
Meldpunt Grensoverschrijdend Gedrag en hoe de RKK verder inzet op 
preventie en het bespreekbaar houden van seksueel misbruik binnen de 
RKK. Ik zal uw Kamer hierover informeren zodra ik de informatie van de 
RKK heb ontvangen. 

De Minister van Veiligheid en Justitie,
S.A. Blok
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